
 

ZÁPIS Č. 3 / 2007 (183) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  27. BŘEYNA  2007 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem  19 členů AS VUT) 
Omluveni: Dalík/FAST, Gescheidtová/FEKT, studenti Donth, Čechová a Mahdal 
Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Nový, Švec, Fiala, kvestor Kotek, tisková 

mluvčí Vanýsková, Lepková/CESA,  Bejček/CVP, Münsterová 
   

 

PROGRAM: 
1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 27. 2. 2007 
4. Informace rektora, prorektorů a kvestora 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Projednávání návrhu na založení spin-off firmy INVEA, a.s. 
7. Projednávání návrhu na vznik vysokoškolského ústavu ÚSI 
8. Ekonomické záležitosti: 

 Projednávání návrhu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2007 
 Různé ekonomické záležitosti  

9. Legislativní záležitosti 
 Projednávání předpisů fakult 
 Další legislativní záležitosti 

10. Různé 
                   

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 
 

1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil v zastoupení předsedy AS VUT místopředseda doc. Hanáček, který úvodem přivítal 
všechny přítomné. Dále AS VUT hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání.  

 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání Prof. RNDr. Vávrovou a Ing. arch. 
Mohelníka.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů. 
 
UAS 1. 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání Prof. RNDr. Vávrovou a Ing. arch. 
Mohelníka.  
  
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 

V předloženém programu jednání AS VUT nebyla navržena žádná změna. 
 
Program dnešního zasedání byl hlasováním schválen beze změn.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 



3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 27. 2. 2007 

Členové AS VUT nevznesli k zápisu ze zasedání  AS VUT konaném dne 27. 2. 2007 žádné připomínky. 
Následně AS VUT hlasoval o schválení výše uvedeného zápisu.    

Návrh usnesení:  
Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2007 konaném dne 27. 2. 2007 byl schválen. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 2. 
Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2007 konaném dne 27. 2. 2007 byl schválen.  
 

4. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 Informoval AS o důležitých událostech z KR – výsledky auditu na rektorátě, při kterém bylo zjištěno, 

že nebyly v rámci jednoho projektu  zaúčtovány některé originální dokumenty, což znamená neuzna-
né náklady. 

 Ing. Marušinec (CVIS) provedl vyzkoušení el. podpisu, zatím jen na KR, později ho vyzkouší na VR 
a dalších. 

 na schůzce s primátorem města Brna R. Onderkou byla městem potvrzena přislíbená částka dotace na 
úpravu okolí (chodníky apod.) areálu Božetěchova. 

 na všechny fakulty byl rozeslán dopis starostky MČ Brno - Medlánky nabízející možnost přidělení 
bytů pro příjmově vymezené skupiny obyvatel. Tato nabídka je zaměřená zejména na studenty dok-
torského studia, resp. pro žadatele do 35 let. Tento dopis má spíše informační charakter, za účelem 
zjištění zájmu o bydlení. 

 uskutečnilo se jednání rektora a kvestora s náměstkem MŠMT P. Komárkem o centralizovaných roz-
vojových projektech a dalších možnostech výstavby Technická 10 (časový posun), financování přija-
tých studentů nad určenou kvótu. 

 s představiteli ALTA, a. s. projednávána možnost stipendií pro studenty z Iževska - spolupráce tech-
nických škol s průmyslem. 

 včera se uskutečnilo setkání rektorů s ministryní školství o projektu CEITEC. 
 dnes se uskuteční jednání Dozorčí rady CEITEC s Masarykovou universitou o přípravě projektu 

s časovým harmonogramem. 
 

 Prorektor Jura 
 Informoval o edičním plánu VUTIA na rok 2007. Členům Ediční rady byly zaslány projekty připra-

vovaných publikací spolu se dvěma posudky ke každé publikaci a dále vybrané ekonomické paramet-
ry všech 24 publikací; každý člen určí pořadí těchto titulů (termín 23. 3. 2007), následně bude vypoč-
teno výsledné pořadí publikací pro ediční plán, zařazení do plánu bude provedeno podle finančních 
možností v závislosti na tomto pořadí. K danému datu došlo pouze 18 hlasování za 30-ti. 

 workshop o centrálním IS: první se konal 9. 3. 2007 a byl zaměřen na problematiku doktorského stu-
dia a jeho implementace v IS, zúčastnili se proděkani fakult, referentky a systémoví integrátoři (cel-
kem 28 pracovníků); nejvíce je tato problematika propracovaná na FEKT, proto při implementaci bu-
de CVIS vycházet z návrhu FEKT spolu s připomínkami ostatních fakult; druhý workshop bude 
v pátek 13. 4. 2007 od 9 hodin na téma registrace studentů do předmětu, zápis předmětu; pozvánky 
budou rozeslány. 

 
 

 Prorektor Nový 
 dislokační vývoj: vzhledem k finančním souvislostem z úrovně MŠMT (viz vyjádření ministryně 

k omezení objemu investic) a časovému posunu, na který upozornil rektor, bude znovu posuzován DZ 
rozvoje technické infrastruktury VUT (Akademické náměstí), je třeba zvážit varianty dislokace 
zejména z pohledu řešení situace FaVU, týká se však i  FA, FEKT, FSI a FAST, které požadují inves-
tice v plánovacím období 2008–2013, 

 rektorovi předán materiál ke strategii rozvoje KaM, po jeho posouzení a zapracování připomínek bu-
de projednán v Radě pro dislokace a investiční výstavbu i v AS, 
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 stavba - „Rekonstrukce a dostavba areálu FIT- Božetěchova, učebny a laboratoře“, postoupila do 2. 
kola soutěže Stavba Jihomoravského kraje 2006. 

 
 Prorektor Švec 

 minulý týden byly schváleny základní dokumenty: „Pravidla pro ubytování studentů a zaměstnanců 
VUT v Brně na kolejích v akademickém roce 2007/08“, „Smlouva o ubytování“ a „Kolejní řád“ a by-
ly tak splněny legislativní podmínky pro zápis na koleje. 

 došlo k rozšíření rámcových osnov vzdělávání. 
 Fond rozvoje VŠ - bylo rozesláno další kolo výběrového řízení, termín odevzdávání bude upřesněn na 

KR. 
 k  23. 3. 2007 evidováno 16 182 přihlášek studentů, přijímání přihlášek probíhá ještě na některých 

fakultách do 31. 3. 2007. Předpokládá se naplnění počtu studentů z minulých let, to je asi 15 000.  
 od 1. 4. 2007 dojde k organizačnímu oddělení mobilit financovaných z rozvojových projektů od mo-

bilit S/E, fakultní řešitelé rozvojového projektu dostanou podrobné instrukce. 
 ve spolupráci s proděkany pro magisterské studijní programy bude do měsíce provedena analýza po-
čtu studentů ve vyšších ročnících dlouhých magisterských a navazujících magisterských programů s 
doporučeními, jak minimalizovat ztráty v počtech financovaných studentů v této kategorii. 

 nabídka SCIO testů na přijímací zkoušky – na VUT má každá fakulta svoje zkoušky, jen FIT přihlíží 
na výsledky SCIO testů a ani výhledově se nepočítá s jejich používáním. 

Ing. Hanušová požádala o sdělení, jak dlouho je hrazeno prezenční studium doktorandů a bylo jí kvesto-
rem řečeno, že pro letošní rok jsou to standardní 3 roky. Dále přednesla prosbu, jestli by nebylo možné 
vypracovat metodiku hodnocení projektů MŠMT - alespoň bodově (šablona z r. 2005 není vyhovující), 
aby byla jednotná. Po odpovědi prorektora Švece a další diskusi Ing. Škapa nabídl, že připraví návrh me-
todiky. Zástupci FSI v AS VUT tlumočili připomínku z jednání AS FSI, která upozorňuje na nárust byro-
kracie v ČR při řešení agendy Erasmus/Socrates ve srovnání s jinými zeměmi EU. Dr. Popela poděkoval 
prorektorovi Švecovi za aktivní přístup k řešení řady uvedených problémů a citoval usnesení EK  
č.2/27.3.2007: EK AS VUT se seznámila s informacemi o dokumentech DR KaM projednaných a přija-
tých na zasedáních 6.3. a 20.3.2007. Důrazně požádala členy EK, kteří jsou členy DR KaM, aby nadále 
přenášeli náměty a připomínky z AO VUT i z jednání s tajemníky fakult tak, aby jako volení zástupci AO 
VUT přispívali k jejich řešení. 
 

 Prorektor Fiala  
 Informoval, že vedení VUT schválilo strategii zvyšování počtu zahraničních studentů – zaměřění na 

získávání studentů z východních zemí. Již máme 11 studentů z Iževska a další kontakty (Charkov, 
Chanty-Mantijsk na Sibiři…). 

 probíhají jednání s představiteli firmy ALTA, a. s. - projednávána možnost stipendií pro studenty 
z východu. Spolupráce s firmou Škoda holding Plzeň nedopadla podle očekávání, jsme pro ně daleko, 
budou spolupracovat s VŠ v Plzni. 

 od 1. 4. 2007 dojde k přesunu (reorganizace) – útvar vnějších vztahů tak bude spadat pod prorektora 
Švece. 

 Na rozvojové projekty nedostaneme finance v plné výši, jen 46%. Tyto finance půjdou na pokrytí 
stipendií mezinárodní mobility a překlad slíbené knihy. 

 Ing. Hanušová s ohledem na zkušenosti se zahraničními studenty a doktorandy poukázala na potřebu 
informací pro zahraniční studenty zejména v případě jejich onemocnění a s tím souvisejících možnos-
tí typů zdravotního a dalšího pojištění. 

 
 Tisková mluvčí Vanýsková 

 Předložila Výroční zprávu VUT a začíná běžet předkládací lhůta. 
 Informovala o nových článcích a zprávách v médiích, které se týkaly VUT v Brně (biomedicína 

apod.), o vystoupení děkana FIT v televizi a připravované tiskovce k elektronickému podpisu. 
 28. 3. 2007 se na FIT uskuteční akce „Pojďte dělat vědu na FIT“ a současně Den otevřených dveří pro 

zájemce o doktorské studium na FIT. 
Dr. Popela poděkoval tiskové mluvčí za trpělivost při zpracování příspěvku za AS VUT do VZ VUT za 
rok 2006 a citoval usnesení EK 1/27.3.2007: „EK AS VUT oceňuje významný příspěvek doc. Hanáčka ke 
sjednocení podkladů předsedů komisí AS a dotvoření části výroční zprávy VUT věnované aktivitám AS 
VUT.“ 
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 Kvestor Kotek 

Předložil nový návrh na výkup pozemků. Prezentoval plán na odkup pozemků z katastrálního území 
Veveří a Žabovřesky od města Brna (Akademické náměstí – plánovaná výstavba FAVu). 
 
Informoval o odprodeji letního tábora VUT v Ptení u Prostějova. Již 8 let není tábor využíván, došlo  
k rozebrání části některých staveb. Je jednáno s jednou prostějovskou společností o odkupu.  
 
 

5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
 
Doc. Münsterová informovala o zasedání předsednictva Rady VŠ (minulý čtvrtek) a studentském seminá-
ři – k samosprávě VŠ. 
• prof. Haasz  přednesl vzkaz od vlády, že je potřeba hledat peníze i jinde, kdekoliv v soukromém sek-

toru. 
• administrativa přešla z Ministerstva práce do Ministerstva školství – je nutné na to připravit podmín-

ky. Samostatné bude oddělení na financování projektů – finanční skupina 3 (VŠ), zbytek skupina 4. 
• rozvojové projekty – byla přečtena zpráva z JAMU: po zrušení centralizovaných rozvojových projek-

tů, JAMU používá na financování rozvojových projektů 1% navýšení normativu. 
• prof. Zlatuška - MŠMT chce zrušit Fond rozvoje vysokých škol jako zbytečnou instituci.  
• věda a výzkum – byla přednesena zpráva z Rady vlády o stavu vědy a výzkumu v ČR.  
• nová metodika pro hodnocení vědy a výzkumu 
• chystá se spolupráce mezi ČR a GB (summit ministrů v Londýně). Důležitou oblastí je také spoluprá-

ce VŠ s regiony. 
• ochrana duševního vlastnictví – na toto téma proběhne řada přednášek – asi 6/07, garantem je prof. 

Smejkal. 
• byl přijat vzorový etický kodex pro VŠ (byl čerpán z evropské charty Výzkumných pracovníků a 

jejich etického kodexu) – bude předložen k připomínkám a schválení a pak připraven pro VŠ. 
• výzva – začíná příprava na předsednictvo EU v roce 2009. Je potřeba vyškolit řadu lidí pro připravo-

vané akce. Cestou Rady VŠ se do 6/07 přijímají náměty na témata pro tuto událost. 
 
Informace doc.Munsterové dále doplnili členové AS a RVŠ účastnící se jednání - Petr Dub  a 
dr.Krupková o informace týkající se etického kodexu, sociálních stipendií a odpoledního semináře.  Dis-
kutující členové AS vysoce ocenili aktuálnost a podrobnost poskytnutých informací. 
 
 
6. PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHU NA ZALOŽENÍ SPIN-OFF FIRMY INVEA, A.S.  
 
NÁVRH USNESENÍ AS VUT Č.1 

Členové AS VUT obdrželi E-mailem dne 20. 2. 2007 aktualizované dokumenty na založení spin-off fir-
my INVEA, a.s. Kvestor Kotek na zasedání 27.2. 2007 informoval o uskutečněných jednáních ve věci 
založení společnosti INVEA. V návaznosti na tato jednání byly provedeny všechny úkony k  předložení 
příslušného materiálu ke schválení AS VUT.  
 

Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise AS VUT se zabývala předloženým návrhem a konstatovala,  
je v souladu s Pravidly pro zakládání právnických osob VUT. 

 
Vyjádření EK AS VUT – viz Usnesení EK AS VUT 11/27.3.2007: „EK AS VUT konstatuje, že se opako-
vaně a dlouhodobě zabývala aktualizovanými a zpřesňovanými materiály k založení firmy INVEA a na 
základě výsledků diskuse žádá Ing. Hanušovou, aby přednesla na AS VUT konkrétní závažné připomín-
ky.“ 
 

Ing. Hanušová přednesla konkrétní připomínky k předloženému materiálu, a protože se členové AS VUT 
nemohli dohodnout na znění Návrhu usnesení, byla vytvořena Návrhová komise ve složení: 
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RNDr. Popela, RNDr. Krupková, Doc. Lhotáková, Ing. Roupec a Doc. Hanáček 
(Hlasování: pro –  18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas) 
 
Návrhová komise vytvořila Návrh usnesení. 

Návrh usnesení:  
AS VUT projednal záměr vedení VUT na majetkovou účast ve firmě INVEA, a.s. a bere ho na vědomí. 
AS VUT doporučuje odstranit nesrovnalosti v předložených materiálech.  
 
UAS 3. 
AS VUT projednal záměr vedení VUT na majetkovou účast ve firmě INVEA, a.s. a bere ho na vědomí. 
AS VUT doporučuje odstranit nesrovnalosti v předložených materiálech.  
(Hlasování: pro –  15 hlasů, proti – 1 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
 
7.  PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHU NA VZNIK VYSOKOŠKOLSKÉHO ÚSTAVU ÚSI  
 
Na zasedání AS VUT dne 27. 2. 2007 byl předložen Akademickému senátu VUT v tištěné podobě návrh 
na zřízení Ústavu soudního inženýrství jako vysokoškolského ústavu VUT. V elektronické verzi byly 
všechny dokumenty (důvodová zpráva a návrhy vnitřních předpisů) rozeslány všem členům AS VUT 
následně.  
 
Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise AS VUT projednala předložené dokumenty, a to: Návrh na 
zřízení USI jako vysokoškolský ústav VUT, Důvodovou zprávu ke zřízení ÚSI jako vysokoškolského ústa-
vu, Statut ÚSI, Organizační řád ÚSI a Jednací řád Vědecké rady ÚSI. LK AS VUT na základě diskuse nad 
předloženými materiály konstatovala, že předložené dokumenty týkající se zřízení ÚSI jako vysokoškol-
ského ústavu splňují formální požadavky. 
 
Vyjádření EK – usnesení 4/27.3.2007: „EK AS VUT na základě seznámení se s předloženými materiály 
ÚSI oceňuje jejich detailní rozpracování a zkvalitnění z ekonomického pohledu a doporučuje AS VUT 
realizovat další kroky směřující k ustavení ÚSI jako vysokoškolského ústavu.“ 

 

Návrh usnesení:  
AS VUT rozhodl o zřízení Ústavu soudního inženýrství jako vysokoškolského ústavu VUT.  
(Hlasování: pro –  19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
UAS 4: 
AS VUT rozhodl o zřízení Ústavu soudního inženýrství jako vysokoškolského ústavu VUT.  
 
 
8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

•  Projednání Návrhu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2007 
 

Kvestor VUT Ing. Kotek předložil na minulém zasedání AS VUT Návrh Rozpočtu VUT na  rok 2007 a  
seznámil s ním AS. V  diskusi bylo přítomnými členy AS předběžně oceněno, že řada předcházejících 
jednání EK AS VUT s kvestorem vedla k návrhu rozpočtu s významným snížením částky na výměnu 
neinvestičních prostředků za investiční (pokles z 107 mil. v roce 2006 na 75 mil. v roce 2007). Pozornost 
vzbudila uplatněná  penalizace MŠMT vůči VUT za překročení dohodnutého počtu studentů.  
 
Vyjádření EK  - Usnesení 6/27.3.2007: EK AS VUT na základě svých jednání ve dnech 6., 13., 20., 23. a 
27. 3. 2007 doporučuje AS VUT schválení Rozpočtu VUT na rok 2007 ve verzi ze dne 27. 3. 2007 po za-
pracování následujících připomínek: 
1) Rozpočtované částky rektorátu a dalších součástí VUT se vztahují ke stávající organizační struktuře. 
V případě změn struktury a kompetencí při restrukturalizaci rektorátu budou odpovídajícím způsobem 
přesunuty finanční prostředky rozpočtu. 
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2) Rozpočtová položka pro přípravu evropských projektů - CEITEC je považována za rezervu rozpočtu 
VUT, ze které budou uvolňovány dílčí částky v návaznosti na postup realizace projektů.   
 
Po krátké diskusi členů AS byl formulován následující návrh usnesení: 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje návrh Rozpočtu VUT na rok 2007 ve verzi ze dne 27. 3. 2007 po zapracování násle-
dujících připomínek: 
1) Rozpočtované částky rektorátu a dalších součástí VUT se vztahují ke stávající organizační struktuře. 
V případě změn struktury a kompetencí při restrukturalizaci rektorátu budou odpovídajícím způsobem 
přesunuty finanční prostředky rozpočtu. 
2) Rozpočtová položka pro přípravu evropských projektů - CEITEC je považována za rezervu rozpočtu 
VUT, ze které budou uvolňovány dílčí částky v návaznosti na postup realizace projektů.   
(Hlasování: pro –  19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
UAS 5: 
AS VUT schvaluje návrh Rozpočtu VUT na rok 2007 ve verzi ze dne 27. 3. 2007 po zapracování násle-
dujících připomínek: 
1) Rozpočtované částky rektorátu a dalších součástí VUT se vztahují ke stávající organizační struktuře. 
V případě změn struktury a kompetencí při restrukturalizaci rektorátu budou odpovídajícím způsobem 
přesunuty finanční prostředky rozpočtu. 
2) Rozpočtová položka pro přípravu evropských projektů - CEITEC je považována za rezervu rozpočtu 
VUT, ze které budou uvolňovány dílčí částky v návaznosti na postup realizace projektů 
 
 

• Různé ekonomické záležitosti 
Po schválení rozpočtu VUT na rok 2007 pokračovala diskuse mezi členy AS, která se zabývala poznatky 
získanými členy EK jak na jednáních k rozpočtu tak při dvou setkáních s tajemníky fakult. Členové AS se 
seznámili s následujícími doprovodnými usneseními EK ze dne 27. 3. 2007: 
 
Usnesení 7 
V návaznosti na jednání o rozpočtu VUT a jednání o pravidlech rozpočtu VUT pro rok 2007 a s ohledem 
na dlouhodobý záměr sledování aktivit, které přesahují rámec jednoho rozpočtového období EK AS VUT  
doporučuje: 
1) Ve spolupráci s pedagogickou komisí se věnovat otázkám možné budoucí penalizace růstu počtu stu-
dentů VUT v návaznosti na pravidla uplatňovaná MŠMT. Pozornost věnovat vyhodnocení existujících 
dat, zhodnotit možné rozpočtové dopady pro VUT a plnění cílů DZ VUT. 
2) Klást větší důraz na systémový přístup ke sběru vstupních dat pro rozpočet VUT na všech úrovních 
řízení a předběžné vyhodnotit možné rozpočtové dopady na rok 2008. 
3) V návaznosti na diskusi na minulém zasedání AS VUT a s ohledem na financování vydavatelské aktivity 
BCES z prostředků VUT si vyžádat informace o publikaci podporující snížení propadovosti se zaměřením 
na přípravu vydání v letech 2005-2007 a vyhodnocení jejího budoucího využití jak na VUT tak v rámci 
BCES. 
4) EK AS VUT oceňuje sdělené krátké informace o analytických materiálech k vydavatelské činnosti VUT 
připravených prorektorem Jurou pod pracovními názvy „Podklady k Edičnímu plánu VUT“ a „Diferenč-
ní schéma pro analýzu a řízení vydavatelské činnosti“ a vyjadřuje zájem se s uvedenými materiály detail-
ně seznámit. S ohledem na ZAS 1/2007 žádá úplné informace o počtech vydaných a prodaných kusů pro 
skladované publikace za uplynulé roky a úplné informace včetně finančních objemů pro vydané publikace 
za rok 2007. 
5) EK AS VUT žádá poskytnutí informací o existujících konsorciálních smlouvách ve smyslu odstavce v 
ZAS 1/2007. 
 
Usnesení 8 
EK AS VUT si je vědoma omezení pro sestavení rozpočtu VUT existujících v roce 2007  a vysoce oceňuje 
docílenou shodu v názorech na důležitost redukce rozsahu výměny neinvestičních prostředků za investič-
ní, která se projevila významným poklesem této výměny pro rok 2007.  
EK AS VUT dále vysoce oceňuje věcnou a otevřenou výměnu názorů s tajemníky fakult na řadu klíčových 
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otázek pro další rozvoj VUT a fakult na jednáních EK AS VUT 13. 3. a 20. 3. 2007, docílenou shodu 
v názorech na předložený rozpočet VUT a konstatuje, že s diskutovanými myšlenkami a sdělenými náměty 
bude dále pracovat.  
 
Usnesení 9 
EK AS VUT na základě vyhodnocení aktivit FAVU v roce 2006 a zprávy o využití navýšení finančních 
prostředků FAVU v roce 2006 se usnáší na následujících doporučeních: 
1) EK oceňuje dosažený pokrok a zodpovědný postup při převedení části prostředků na rok 2007 včetně 
využití části neinvestičních prostředků na pořízení perspektivních technologií. 
2) EK žádá, aby převedené prostředky ve mzdové části byly zásadním způsobem použity na ocenění pra-
covníků a studentů aktivních v roce 2006 a k jejich motivaci v roce 
2007. EK nesouhlasí s jakýmkoliv jiným nebo plošným využitím těchto prostředků. 
3) EK doporučuje zabývat se systémovým řešením problémů financování FAVU ve všech jeho aspektech 
na úrovni VUT i na úrovni FAVU do dosažení navýšení koeficientu. 
 
Usnesení 12 
Na základě sdělení členů ER za AS VUT upozorňující na nedostatky v jednání ediční rady např. rozhodo-
vání o recenzentech, nejasnosti v hodnotící stupnici a pouze korespondenční jednání Ediční rady, EK AS 
VUT doporučuje vedení VUT řešit systémově problémy sestavování edičního plánu a práce ER.  
 
Po diskusi členů AS VUT k uvedeným usnesením bylo navrženo následující souhrnné usnesení AS VUT:  

Návrh usnesení:   
AS VUT byl seznámen s usneseními č. 7, 8, 9 a 12 z jednání EK AS VUT 27. 3. 2007. AS VUT vyjadřuje 
souhlas s těmito usneseními a bude se jednotlivými problémy identifikovanými v těchto usnesením zabý-
vat na dalších jednáních. 
(Hlasování: pro –  18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas) 
 
UAS 6: 
AS VUT byl seznámen s usneseními č. 7, 8, 9 a 12 z jednání EK AS VUT 27. 3. 2007. AS VUT vyjadřuje 
souhlas s těmito usneseními a bude se jednotlivými problémy identifikovanými v těchto usnesením zabý-
vat na dalších jednáních. 
 
 
 

•  Projednání žádosti kvestora o vyjádření  k nákupu pozemků 
 

Na zasedání AS VUT dne 27.2. byl AS VUT předložen návrh na odkoupení pozemků a členové AS si 
vyslechli zdůvodnění návrhu. Návrh byl v elektronické podobě rozeslán všem členům AS VUT.   
 
Vyjádření LK AS VUT: Členové LK AS VUT projednali předložený záměr VUT vykoupit pozemky v loka-
litě „Pod Palackého vrchem“ od soukromých vlastníků. Tato lokalita je v rámci DZ VUT definována jako 
rozvojové území VUT v Brně. Členové LK AS VUT konstatovali, že z legislativního hlediska je záměr na 
vykoupení pozemků v pořádku a nemají k němu připomínky. 
 
Usnesení EK AS VUT 5/27.3.2007: EK AS VUT bere na vědomí předloženou žádost o nákup pozemků a 
nemá k nákupu výhrady. S ohledem na otázky vznesené členy EK rovněž doporučuje realizovat interní 
diskusi směřující k vyjasnění vývoje vlastnických vztahů k pozemkům VUT v uplynulých desetiletích.  
 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje předložený návrh na odkoupení pozemků. 
(Hlasování: pro –  17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
 
UAS 7: 
AS VUT schvaluje předložený návrh na odkoupení pozemků.  
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• Tarify mezd 
 
Bylo přečteno shrnující Usnesení EK AS 3/27.3.2007 a vzato AS VUT na vědomí: EK AS VUT pozorně 
vyslechla informace členů EK, kteří se účastnili jednání tripartity na pozvání účastníků a seznámili se 
stanovisky jednajících stran. EK konstatuje, že zvýšení tarifních mezd je vnímáno ze strany KOR i vedení 
VUT jako zásadní problém z různých úhlů pohledu a že úsilí EK o maximální zvýšení potenciálu pro na-
výšení celkového objemu příjmů odrážející se v jednáních o rozpočtu VUT na rok 2007 není dosud plně 
doceňováno. Za věcné výstupy z jednání EK považuje shodu na úsilí o získání co nejúplnějších podkladů 
o výši tarifních mezd na veřejných VŠ, o počtech jejich pracovníků, o objemech neinvestičních prostředků 
určených na mzdy a o míře decentralizace v řízení součástí na VŠ. Bez těchto doplňujících informací a 
dalšího zpřesnění analýzy mezd VUT postihující zejména jejich variabilitu, realizace navýšení tarifů nad 
rámec růstu normativu představuje reálné riziko významného přerozdělení finančních prostředků jak mezi 
součástmi VUT tak mezi jednotlivými pracovníky proti současnému stavu. 
 
9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  

 
• Změna statutu FIT VUT v Brně 

AS VUT projednal návrh na změnu statutu FIT VUT v Brně, který byl předložen dne 13.2. 2007.  
 
Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise projednala předložený návrh změn Statutu FIT VUT v Brně 
ve znění ze dne 13. 2. 2007, který zkonzultovala se Správním  oddělením Rektorátu VUT a doporučuje jej 
AS VUT ke schválení. 
 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Statutu FIT VUT v Brně. 
(Hlasování: pro –  17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 

UAS 8:  
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Statutu FIT VUT v Brně. 
 
 

• Návrh nového znění VJŘ AS FIT  
Na základě výsledku jednání zasedání AS VUT dne 30. 1. 2007, kterého se zúčastnili zástupci AS FIT 
(předseda AS FIT a zástupci SK AS FIT) předložil AS FIT upravený návrh nového znění VJŘ AS FIT 
(rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 24. 2. 2007), ve kterém se AS FIT vyjádřil, že akceptoval 
všechny připomínky LK AS VUT.  
 
Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise projednala předložený návrh Volebního a jednacího řádu AS 
FIT VUT v Brně ve znění ze dne 13. 2. 2007, který zkonzultovala se Správním  oddělením Rektorátu VUT 
a doporučuje jej AS VUT ke schválení. 
 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS FIT VUT v Brně. 
(Hlasování: pro –  16 hlasů, proti – 1 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 

UAS 9:  
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS FIT VUT v Brně. 
 
 

• Projednání Statutu FAST VUT 

Dne 22. 2. 2007 Aleš Krejčí, předseda AS FAST VUT v Brně zaslal AS VUT žádost o projednání nového 
znění Statutu Fakulty stavební VUT v Brně.  
 
Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise AS VUT prostudovala předložené změny ve Statutu FAST a 
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vznesla následující připomínky: 
 čl. 4 – vzdělávací činnost fakulty, odst. 2:  dle novely zákona nemusí být akreditované studijní pro-

gramy uváděny ve statutech VŠ a fakult, ale na úřední desce školy a fakulty; 
 čl. 20, akademický senát, odst.2:   není přesná formulace „… odmítnutí nabídky stát se členem AS“, 

protože nejde o nabídku, LK doporučuje nahradit textem „…ujmout se mandátu“; 
 čl. 20, akademický senát, odst. 4: LK doporučuje vypustit „…ve shodě s § 26 odst. 3 zákona...“ 
 čl. 40 Hostující profesor, odst. 2 nelze takto formulovat, protože hostující profesor není automaticky 
členem akademické obce, ale může být členem akademické obce, pokud splní požadavky podle čl. 37 
Statutu VUT.  

 čl. 50, závěrečná ustanovení doplnit datum, kdy byl předpis schválen AS FAST VUT v Brně. 
LK doporučuje AS VUT žádost o změnu Statutu FAST VUT v Brně ke schválení za předpokladu, že bude 
vypuštěn čl. 40, odstavec 2 a respektovány ostatní výše uvedené připomínky. 
 
 
Návrh usnesení:. 
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Statutu Fakulty stavební VUT v Brně za předpokladu, 
že bude vypuštěn čl. 40 odst. 2 a respektovány připomínky uvedené v usnesení LK AS VUT.  
(Hlasování: pro –  16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
UAS 10: 
AS VUT schvaluje předložený návrh nového znění Statutu Fakulty stavební VUT v Brně za předpokladu, 
že bude vypuštěn čl. 40 odst. 2 a respektovány připomínky uvedené v usnesení LK AS VUT.  
 
 
 

• Příloha Statutu FA VUT 

Dne 21. 2. 2007 děkan FA VUT požádal o projednání změny v příloze Statutu Fakulty architektury VUT 
v Brně týkající se organizační struktury fakulty. Žádost byla projednána na jednání AS VUT dne 27.2. 
2007.  
 
Vyjádření LK AS VUT: Legislativní komise AS doporučuje AS VUT žádost o změnu Přílohy č.3 – Orga-
nizační struktura FA VUT stávajícího Statutu Fakulty architektury VUT v Brně ke schválení. 
 
 
Návrh usnesení:. 
AS VUT schvaluje předložený návrh změny přílohy č. 3 Statutu Fakulty architektury VUT v Brně.  
(Hlasování: pro –  16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů) 
 
UAS 11: 
AS VUT schvaluje předložený návrh změny přílohy č. 3 Statutu Fakulty architektury VUT v Brně.  
 
 

• Předložení VJŘ AS FAST 
VJŘ AS FAST byl předložen LK AS VUT, která ho projedná a na příštím zasedání AS VUT se bude 
projednávat. 
 
 

• Předložení žádosti rektora VUT v Brně o změnu Statutu VUT v Brně 
Žádost rektora VUT v Brně o změnu Statutu VUT v Brně byla předložena AS VUT a bude po projednání  
LK AS VUT projednán na příštím zasedání AS VUT. 
 
 

• Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za r. 2006 
Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za r. 2006 byla dnes předložena v tištěné formě, začíná běžet 
předkládací lhůta. Elektronická verze bude zaslána všem členům AS. 
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• Návrh Dodatku č. 3 k organizačnímu řádu rektorátu 

Tento dodatek byl dnes předložen v papírové verzi, elektronická verze bude zaslána všem členům AS. 
 

 
• Reorganizace LK AS VUT 

Doc.  Lhotáková požádala všechny akademické pracovníky o zvážení možnosti spolupracovat v LK, kde 
stále ubývá členů. Jedná se o časově náročnou funkci. Zástupci studentů vznesli návrh na odvolání zá-
stupce studentů v LK AS Ing. Kareše, který se jednání LK vůbec neúčastnil. 

 
 
Návrh usnesení:. 
AS VUT schvaluje předložený návrh a odvolává Ing. arch. Martina Kareše z LK AS VUT.  
(Hlasování: pro 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasů) 

 
UAS 12: 
AS VUT odvolává Ing. arch. Martina Kareše z LK AS VUT.  
 
 
 
10. RŮZNÉ 
 
 V bodě různé bylo přečteno Usnesení č. 10 EK AS VUT: 

Usnesení 10 
V návaznosti na doporučení schválení rozpočtu VUT, EK AS VUT dále doporučuje věnovat zvýšenou 
pozornost dopracování a aktualizaci dříve diskutovaných vnitřních předpisů a směrnic VUT souvisejících 
s hospodářskými aspekty činnosti VUT a přehledně informovat na dalším jednání AS o stavu jejich pro-
jednávání. 
 
 Ing. Hanušová se dotázala jestli bude plánovaná kniha Soft Skills financována z BCES a kolik bude 

její vydání stát. Byla odkázána na příští zasedání AS VUT, které se bude financováním plánovaných 
publikací zaobírat. 

 
Tisková mluvčí, p. Vanýsková nám ještě na závěr přišla sdělit aktualitu:  
Prof. Miloslav Druckmüller z Vysokého učení technického v Brně dnes převezme cenu za nejlepší astro-
fotografii roku 2006 - Slavnostní předáni ceny se uskuteční dnes (27. března 2007) v 17 hod v sále Hvěz-
dárny a planetária Mikuláše Koperníka na Kraví hoře v Brně. Prestižní ocenění předají prof. Druckmülle-
rovi předsedkyně České astronomické společnosti Dr. Eva Marková společně s astrofyzikem a známým 
popularizátorem vědy RNDr. Jiřím Grygarem.     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 24. 4. 2007 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
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               Veronika Donthová                                        Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček   
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                   místopředseda AS VUT 
 
 
 
 
 Zapsala: Věra Malásková        
 
 
V Brně dne 27. 3. 2007 
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